
   
 

9. november 2022 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er status på arbejdet i Forfatningskommissionen? 

a. Hvornår forventer Naalakkersuisut at have udpeget en formand? 

b. Forventes der yderligere justeringer i Forfatningskommissionens arbejde? 

c. Hvornår forventer Naalakkersuisut, at arbejdet med forfatning er tilendebragt? 

 

2. Hvor mange penge har man indtil videre brugt på Forfatningskommissionens arbejde siden 

opstarten? 

a. Hvor mange penge forventer man at bruge yderligere? 

b. Hvor mange penge har man brugt på udgifter til de politisk udpegede medlemmer af 

Forfatningskommissionen herunder honorarer, diæter, rejseomkostninger, 

opholdsudgifter med videre? 

i. Naalakkersuisut bedes opstille svaret skematisk, så man kan få overblik over 

udgifterne til de forskellige kategorier 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Det er efterhånden længe siden, at man har hørt noget til Forfatningskommissionen og fremdriften i 

kommissionens arbejde. Det er ærgerligt, at dette vigtige arbejde foregår så lukket og uigennemsigtigt. 

Befolkningen har ret til at kunne følge ordentligt med. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


